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U izvještajnom razdoblju realiziralo se ili je u postupku realizacije više projekata, od 
kojih je daleko najznačajniji Izgradnja kanalizacijskog sustava za naselje Vižinada za koji su 
odobrena sredstva iz programa IPARD u visini od 4.189.496,91 kuna. Radovi su započeli 
krajem siječnja te je do kraja izvještajnog razdoblja realizirano više od 50% radova, a 
uglavnom se odnosi na izgradnju kanalizacijskih kolektora po naselju Vižinada. U toku 
radova nastojalo se sanirati određene dionice tako da je ponegdje došlo do više asfalta nego je 
ugovoreno, te su ulice u starogradskoj jezgri uglavnom riješene. Paralelno se rješavalo i 
pitanje oborinske odvodnje na trgu kao i sanacija zida u Brdskoj ulici te je ta ulica sada 
kompletirana a godinama je predstavljala problem zbog urušenog zida i neadekvatnog rješenja 
oborinske odvodnje. U drugom dijelu nakon ljeta kreće se sa izgradnjom kolektora do Fabrike 
budući da smo uspjeli ispregovarati sa Istarskim vodovodom da se paralelno s kanalizacijom 
izgradi i vodovodni ogranak za Fabriku. Pazilo se i na to da tokom ljeta nema radova u 
Vižinadi te da se dionice gdje su iznajmljivači izgrade prije kako ne bi remetili tijek turističke 
sezone. 

Budući da sredstva od IPARD-a dobivamo po završetku investicije, morali smo se 
zadužiti za iznos od 4.500.000,00 kuna gdje je postupkom javne nabave odabrana ponuda 
Zagrebačke banke kao najpovoljnija. Realizacija ugovora dosta je kasnila budući da je trebalo 
dobiti suglasnost od Ministarstva financija za zaduženje, te je trebalo ispuniti uvjete koje je 
tražio HBOR. Korištenje kredita je započelo krajem svibnja. Ostatak investicije pokriva se 
sredstvima od IVS-a koji je odobrio 1.667.755,59 kuna te manjim dijelom sredstvima iz 
općinskog proračuna. 

 Za vrijeme radova došlo je do manjih promjena u projektu za koje je projektant 
ponudio rješenje, te je u tijeku provođenje izmjena i dopuna glavnog projekta u dijelu dionice 
u Zabregima i u dijelu gdje se određuje fazna gradnja budući da se dvije crpne stanice koje su 
ugovorene u ovom trenutku ne bi izvodile jer predstavljaju neprihvatljivo ulaganje od strane 
IPARD-a. Te stanice nisu prihvatljive ni IVS-u, a budući da u tom trenutku nemamo potrebe 
za njima, izvodile bi se u nekoj budućoj fazi. Sredstva namijenjena za njihovu izgradnju 
preusmjerila bi se u dodatne radove koji nastanu prilikom izvođenja ugovorenih radova. 

 Problem oko lokacije UPOV-a u postupku je rješavanja te se puno napora uložilo u 
postizanje zajedničkog dogovora sa zakupcima zemljišta na kojem se treba izgraditi uređaj. 
Uvijek se nastojalo situaciju riješiti mirnim putem, te se zbog toga cijeli postupak odužio, no 
za jesen očekujemo da će to biti gotova stvar. Također, trebalo je riješiti situaciju oko 
dovođenja električne energije do uređaja i crpne stanice ispod crkve, odnosno dokupiti 
potrebnu snagu. U tijeku je potpisivanje ugovora s HEP-om. 

 Krajem prošle godine započeli su i radovi na rekonstrukciji kuće Marastona, budućeg 
kulturno-turističkog centra Vižinada koji su se okončali krajem travnja. Sanirala se zgrada od 
rušenja, riješila se statika te su se izradili temelji, meuđukatne konstrukcije, krov i stepenište. 
Za ovu prvu fazu rekonstrukcije odobrena su sredstva od Ministarstva regionalnoga razvoja i 
fodnova EU u visini od 486.000,00 kuna kao i prethodno od Regije Veneto u visini od 
48.000,00 eura, odnosno 360.000,00 kuna. Vrijednost radova po konačnom obračunu iznosila 



je ukupno 497.553,16 kuna + PDV, te se na jesen nastavlja sa drugim dijelom investicije a to 
je nabava vanjske stolarije s obzirom da smo na taj način prijavili projekt Ministarstvu. 
Ukupna investicija se procjenjuje na iznos od 950.000,00 kuna. Početkom godine započelo se 
s projektiranjem druge faze uređenja zgrade na način da se odredi njena buduća namjena. U 
zgradi bi se smjestio info punkt sa prodajnim dijelom za suvenire i lokalne proizvode, WC 
koji bio dostupan javnosti, ured za potrebe TZ, galerija Carlotte Grisi, multifunkcionalna 
dvorana te muzejski prostor. Takav projekt prijavio bi se na nadolazeće natječaje Ministarstva 
turizma i EU, a cilj je oživljavanje trga i stvaranje dodatne ponude za posjetitelje. 

 Općina Vižinada jedna je od rijetkih u Istri kojoj je Fond za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost (FZOEU) odobrio sredstava za rekonstrukciju javne rasvjete. 
Odobreno nam je ukupno 457.701,80 kuna odnosno 40% opravdanih troškova investicije za 
projekt provedbe rekonstrukcije postojeće javne rasvjete energetski učinkovitom i ekološkom 
rasvjetom (LED rasvjetom). Proveden je postupak javne nabave te je kao najpovoljniji 
ponuditelj odabrana tvrtka Jadrolux d.o.o. iz Tribalja, koji je sastavni dio mađarskog društva 
Mezei-Vill d.o.o. Projekt procijenjene vrijednosti 1.188.004,50 kuna odnosi se na zamjenu 
postojećih rasvjetnih tijela putem energetske usluge odnosno ESCO modela gdje praktički 
Općina neće imati nikakvih troškova, već će se preostalih 60% investicije financirati iz 
ostvarenih ušteda u energiji kroz 84 mjeseci. Nakon provedene nabave trebalo je usklađivati 
dokumentaciju sa Fondom te su radovi započeli u ljetnim mjesecima. 

Radilo se na provođenju europskog projekta Rast Istre za koji je odobreno 183.046,02 
EUR iz pretpristupnih fondova EU za prekograničnu suradnju. Postavljen je eksperimentalni 
nasad nara u Vižinadi, čiji su radovi kasnili zbog kasnog potpisivanja ugovora sa slovenskom 
vladom. Općini Vižinada je odobreno ukupno 27.951,49 EUR uz udio vlastitih sredstava od 
4.932,62 EUR što se utrošilo na pripremu terena i sadnju šipka, te organizaciju sajmova, 
degustacija i predavanja vezano za novu poljoprivrednu kulturu, čime bi se potaknulo 
proizvodnju šipka na području Istre. U ožujku je održana je radionica u Zajednici Talijana, a u 
lipnju prezentacija projekta povodom obilježavanja Verši na šterni. Time smo iscrpili svoje 
obveze po pitanju ovog projekta te se pripremaju izvješća i zahtjevi za isplatu. 

Od ostalih projekata važno je napomenuti da smo krenuli s projektiranjem novog 
dječjeg vrtića koji bi se smjestio u Zabregima a imao bi kapacitet prijem 60 djece koji bi bili 
organizirani u dvije vrtićke skupine i jednu jasličku. Izradilo se idejno rješenje koje se u lipnju 
prezentiralo općinskom vijeću a u narednim mjesecima pokreće se postupak nabave glavnog 
projekta. Pristupilo se i pronalaženju rješenja za uređenje trga te će se na sljedećem vijeću 
prezentirati taj projekt. Radi se o projektima od velikog značaja za Vižinadu te koje se 
prvenstveno namjerava kandidirati na nadolazeće EU natječaje. 

Također, izradili smo energetski certifikat za općinsku zgradu i dom kulture što nam je 
zakonska obaveza, a temeljem toga će se pristupiti izradi projekta za uređenje fasade, krova i 
nabavu stolarije. Projekt se namjerava slijedeće godine kandidirati na Fond za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost. 

U izvještajnom razdoblju pristupilo se izradi Dopuna PPUO Vižinada koje se odnose 
na usklađenje plana sa novim Zakonom o prostornom uređenju a obuhvaćaju definiranje 
uređenih i neuređenih dijelova plana. Tim dopunama ne mijenjaju se postojeća građevinska 
područja niti izdvojena područja već se samo stvaraju uvjeti za gradnju na dosad neuređenim 
područjima odnosno u neizgrađenim dijelovima općine. Također, provelo se postupak nabave 
za izradu Izmjena i dopuna PPUO Vižinada koje predstavljaju sveobuhvatne izmjene plana 
temeljem provedene analize te se te izmjene prijavilo na natječaj Agencije za plaćanje u 
poljoprivredi, ruralnom razvoju i ribarstvu (Mjera 7.1) za što postoji mogućnost 100% 



financiranja. Nakon što Istarska županija usvoji svoj plan provelo bi se izmjene općinskog 
plana. 

Općina Vižinada je zajedno s Općinom Karojba 2012. godine izradila Program 
ukupnog razvoja, te se ove godine pristupilo izmjeni tog dokumenta kako bi se u njega 
uvrstilo sve projekte koje se namjerava kandidirati na EU fondove što je jedan od preduvjeta 
dobivanja sredstava. Između ostalog dokument će se ažurirati novim podacima i prezentirati 
Općinskom vijeću na jesen. 

Osim tekućih poslova koje Jedinstveni upravni odjel konstantno provodi, pripremalo 
se dokumentaciju za aktualne javne pozive. Odobrena su sredstva od MRRFEU za kuću 
Maraston te Ministarstva gospodarstva za provedbu energetskog certificiranje općinske 
zgrade. Prijavilo se i asfaltiranje Zabrega no sredstva nisu odobrena te će se asfaltiranju 
pristupiti iz vlastitih sredstava na jesen. Hrvatskim vodama se predložilo sanaciju oborinskog 
kanala koji ide prema dolima, te se sanaciji pristupilo, a slijedeće godine će se prijaviti ostatak 
kanala do raskrižja županijskih cesta. Redovito se održavalo javne površine, javnu rasvjetu i 
nerazvrstane ceste a sukladno programu održavanja komunalne infrastrukture. Pripremilo se i 
tri nerazvrstane ceste za ucrtavanje a to su one u naseljima Krušari i Mekiši, te cesta od 
Bajkini do Narduči i Vrbani. 

Također, sufinancirali smo školsku marendu nekolicini učenika slabijeg imovinskog 
stanja, sufinancirali program produženog boravka i dječjeg vrtića te osigurali djeci iz dječjeg 
vrtića sudjelovanje na izložbi u Puli gdje su se predstavili sa svojim projektom o sjenama. 
Redovito pomažemo djelatnost naše područne škole te stipendiramo studente. 

U svibnju je istarski župan Valter Flego posjetio Općinu i održao radni sastanak s 
predstavnicima Općine na kojem smo ga upoznali s tekućim projektima i investicijama. 
Župan Flego je pohvalio općinsku upravu u provođenju projekta i privlačenju europskih 
sredstava te je ujedno obišao gradilište kanalizacijskog sustava i novouređene prostorije 
Zajednice Talijana, a posjetio je i naše najmlađe u dječjem vrtiću. 

Što se tiče kulturnih i društvenih događanja važno je napomenuti kako su ove godine 
održane 22. po redu Verši na šterni. Obilježili smo Dan državnosti i Dan antifašističke borbe, 
te položili vijenac povodom 10. obljetnice pok. Alda Ritoše. Turistička zajednica sudjelovala 
je i na manifestaciji Poreč Mayor 2015. predstavljajući Slatku Istru i Parenzanu. U okviru 
Zajednice Talijana održano je nekoliko društvenih i kulturnih događaja. 
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